
ELS INFANTS DE SON FERRIOL NECESSITAM L’INSTITUT  

MANIFEST 13/05/2023 

Bon dia a tothom i moltes gràcies per venir. 

Com bé sabeu, la barriada de Son Ferriol —mitjançant l’APIMA del Col·legi Públic de Son Ferriol 

i des de les associacions de veïns— fa més de trenta anys que reclama la construcció de 

l’institut d’educació secundària. 

Avui és més necessari que mai. Si fa trenta anys hi havia prop de 5.000 persones a Son Ferriol, 

a dia d’avui, la barriada i els pobles del voltant superen les 15.000. És a dir, les necessitats 

s’han triplicat i l’oferta educativa, és la mateixa: absolutament insuficient. 

Actualment, els infants del Col·legi Públic de Son Ferriol que acaben 6è de primària, més de 50 

cada any, se n’han d’anar a fer l’ESO a diferents instituts de Palma o de Marratxí, que ja estan 

saturadíssims.  

Anar-se’n a Palma o a Marratxí implica moltes molèsties per als infants: 

• els separen dels seus companys, 

• s’han d’adaptar a un altre centre, a un altre entorn amb només dotze anys 

• i han de matinar moltíssim si se’n van amb transport escolar.  

El 20 de novembre de 2021, ara fa un any i mig, ja vàrem fer aquesta mateixa manifestació, per 

informar les administracions que començàvem una campanya de mobilització permanent i que 

els estaríem molt a damunt, per empènyer-los a fer allò a què s’havien compromès.  

En aquest darrer any i mig ens hem fet veure.  

Així, per exemple, hem aprofitat les dues darreres edicions de la Fira per enganxar cartells i 

pancartes per tot el poble i que tothom sabés el problema que tenim. Hem sortit a la premsa 

escrita, a la ràdio i a la televisió. Fins i tot vàrem anar a veure el Crist de la Sang el mes passat.  

El resultat de tot això ha estat que hem aconseguit que els representants polítics es reunissin 

amb nosaltres. Els hem escrit el nom de Son Ferriol en les seves agendes. Hem aconseguit 

seure’ls davant nosaltres i els hem dit, mirant-los als ulls, que es posin a fer feina.  

I en part ha funcionat.  

Hem fet que a la fi es posin en marxa: 

• Al novembre de l’any passat, la regidoria d’Urbanisme va aprovar el projecte de 

construcció dels accessos i de la dotació de serveis. 

• Al mes de març d’enguany, la conselleria d’Educació ens va presentar un avantprojecte 

de l’institut. 

• I la setmana passada el batle de Palma i el Consell Insular van signar el conveni de 

cessió del tram de carretera que passa per davant el solar de l’institut. 

Són passes necessàries, que valoram i que agraïm, però són absolutament insuficients. Pensau 

que el solar, de propietat municipal, encara no està cedit a la Conselleria. Han tengut vuit anys 

i no han arribat a cedir el solar. 



L’Ajuntament i la Conselleria, en relació amb l’IES Son Ferriol, han estat com l’estudiant vago i 

irresponsable, que ho deixa tot per a lo darrer. Només han reaccionat quan han vist que el 

mestre els renyava i els demanava amb mala cara què feien comptes fer.  

 

La feina que han fet, com dèiem, és insuficient i arriba molt tard, quan el curs ja acaba. 

Evidentment, no els basta per aprovar la nostra assignatura, ni prop fer-s’hi. 

Ara, a dia d’avui, el procés de construcció de l’institut és veritat que està ben encaminat, però 

la meta encara és molt, molt enfora. Si això fos una marató, podríem dir que tot just hem 

travessat la línia... de sortida. 

Per això tornam a ser aquí. Per reafirmar-nos en allò que vàrem dir fa un any i mig i per enviar 

un missatge als nous equips de govern que hi haurà a partir de les eleccions del 28 de maig, 

siguin dels partits polítics que siguin: 

Seguirem forts i mobilitzats, recordant-los contínuament que tenen un deure amb l’educació 

pública de qualitat i amb la ciutadania de Son Ferriol i de tot el Pla de Sant Jordi, i que 

donarem creu fins al dia en què l’institut s’inauguri, perquè és una qüestió de justícia. 

Així, demanam a l’Ajuntament i a la Conselleria d’Educació que ara que a la fi han començat 

que no s’aturin. 

• A l’Ajuntament li demanam que abans que acabi la legislatura tregui a licitació les 
obres de construcció dels accessos i de la dotació dels serveis. 

• A la Conselleria d’Educació li demanam que treballi en paral·lel amb el projecte de 
l’edifici de l’institut i que li doni la prioritat màxima que es mereix. Així mateix, li 
demanam que reactivi la declaració d’inversió d’interès autonòmic i que no la torni 
deixar a caducar. 

• A TOTHOM que hi tengui responsabilitat li exigim que abans que acabi la propera 
legislatura hem de tenir en funcionament el tan necessari IES Son Ferriol. 

 

I a vosaltres, a tots els que heu vengut avui a manifestar-vos per reivindicar aquesta 

infraestructura imprescindible per a tot el Pla de Sant Jordi, us agraïm de veritat que hi sigueu i 

us demanam que continueu essent-hi en els actes que seguirem organitzant. Hem après que 

només amb la mobilització permanent aconseguirem coses i que, com deia el poeta, «res no 

podran davant un poble unit, alegre i combatiu». 

Per això, ara a poc a poc i fent molt de renou perquè tothom ens senti enfilarem l’avinguda del 

Cid, baixarem fins a la carretera de Manacor. Des d’allà caminarem fins a l’altra banda del 

pont, fins arribar al solar, cridant ben fort VOLEM UN INSTITUT, VOLEM UN INSTITUT 

Endavant! 

 


